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前言

　　经过全体编者的共同努力和辛勤劳动，《商务英语精读》终于付梓了。这是一套将培养英语语言
能力与学习商务英语知识相结合的新教材，使用对象是商务英语专业的学生以及非商务英语专业的英
语爱好者。　　对于语言能力，教学界已基本达成共识：语言能力应包括语言知识和交际能力。语言
知识包括语音、词汇、语法等关于语言系统方面的知识；交际能力是运用语言的能力，即如何开始谈
话，如何结束谈话，在各类言语事件中应谈什么话题，以及如何在各种不同的语境中，恰当地实施各
种语言行为（如请求、道歉、邀请等）的能力。本书通过循序渐进的方式，使学生逐步掌握系统的英
语语言基础知识，同时也注重培养学生的交际能力，为此我们精心设计了许多小组活动，为学生营造
各种话语环境，使他们能够把所学的知识运用于各种日常交际活动和商务活动中。　　语言和文化之
间存在着密不可分的内在联系，若不了解所学语言的文化，要想学好此语言几乎是不可能的，因而本
书重视学习文化和学习语言的关系，在单元主题的遴选以及课文和练习的选材上，刻意为学生提供各
种文化知识背景，其中包括商业文化知识背景。为提高学生的文化意识，本书还着重对不同文化之间
的差异进行了比较。　　考虑到本书的使用对象，我们尽可能地寻求语言能力培养和商务英语知识学
习的最佳结合点，即在培养学生英语语言能力的同时，让学生熟悉各种商务活动，了解相关的商务知
识，这是本书的一大特色。基于此，本书为学生提供了许多商务方面的阅读材料，内容涵盖企业管理
、经贸、金融、证券、国际贸易、商业文化、旅游等各个领域，使学生在学习语言的同时，也掌握必
要的商务知识。可以说，在将语言知识、交际技能、文化背景知识和商务知识融于一体方面，本教材
作了大胆的尝试。　　《商务英语精读》共计4册，分2个学年，4个学期使用。本书为第1册，共15个
单元，每单元由三大部分组成：阅读I（Reading I）、阅读II（Reading II）以及扩展性练习（
。Extended Activities）。

Page 2



《商务英语精读（第一册）》

内容概要

《商务英语系列教材·商务英语精读1(完整版)》重视学习文化和学习语言的关系，在单元主题的遴选
以及课文和练习的选材上，刻意为学生提供各种文化知识背景，其中包括商业文化知识背景。为提高
学生的文化意识，《商务英语系列教材·商务英语精读1(完整版)》还着重对不同文化之间的差异进行
了比较。
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章节摘录

　　In everyday language, capital means several things. The most general meaning is wealth or money. But it also
refers to the equipment that money purchases. As one of the basic factors of production, capital is all of the things
that workers use in production and distribution. It includes their tools, machines, and buildings such as factories
and warehouses where goods are produced and stored. Capital, therefore, refers to anything that helps to produce
and distribute goods.　　Putting together land, labor, and capital to make something of value, is called
entrepreneurship. The entrepreneur is the person responsible for controlling and directing the other three factors.
The entrepreneur does not make things with his own hands unless he is also a worker. In a business the workers
take orders from the entrepreneur. He is the leader, and the employees follow his direction.　　Entrepreneurship
includes some other important activities. The entrepreneur is responsible for initiating business activity. He must
begin his business by bringing together the land, labor, and capital. Next, he must manage the business by deciding
the general polices for business operation. In order to be successful, an entrepreneur must also be innovative. He
must look for new products or new ways of making things, and new methods of distribution, or he must offer new
services. He must be able to decide on the value of things that other people invent, whether it is a new toy, a new
method of filing, or a new way of advertising. Finally, he bears all the risks of the business.　　Everyone connected
with a business shares in the risks of the business. When a company goes bankrupt, that is, becomes unable to pay
its debts, it causes problems for many people. It is hard for the employees who may have to seek work elsewhere the
customers must look for another place to buy their products creditors usually lose some of the money that they
have lent to the company. But the entrepreneur takes the biggest risk. If the business succeeds or fails, he must pay
them up to the limit of his ability to pay. If he is skillful and lucky the money he receives from his business venture
will pay for the land, labor, and capital, and there will still be some extra money remaining for him. This extra
money is the profit. 　　⋯⋯
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